
R. Juknevičienė: „Netikiu garbingu taikos susitarimu su banditais“

Apžvelgdama savaitės įvykius Europos Parlamento narė Rasa Juknevičienė kalbą pradėjo
nuo pastaruoju metu dėmesį prikausčiusių įvykių Vašingtone ir Maskvoje.

„Kaip jau ne kartą vieni kitiems sakėme, reikia numatyti blogiausius scenarijus ir jiems
ruoštis. Kol kas blogiausias scenarijus realus ir kiekviena diena pasipildo naujomis blogomis
žiniomis, – kalbėjo EP narė. – Visi sekame Rusijos ir JAV pokalbius apie galimą ugnies
nutraukimą. Aš netikiu garbingu taikos susitarimu su banditais. Netikiu, kad Donaldo
Trumpo taktika atves į teisingą ir ilgalaikę taiką. Tai, kas dabar vyksta, man labiau primena
1938 metų Miuncheno sutartį su Hitleriu, deja. Manau, kad Dmitrijus Medvedevas, kuris
dabar perėmė mirusio Žirinovskio funkcijas, šiandien parašė tai, ką iš tiesų galvoja
Kremlius“.

Politikė pacitavo D. Medvedevo žodžius: „Prezidentų V. Putino ir D. Trumpo pokalbyje
pasitvirtino gerai žinoma mintis – valgomajame tik Rusija ir Amerika.  Meniu: lengvi
užkandžiai – Briuselio kopūstai, britiška žuvis su traškučiais ir Paryžiaus gaidys. Pagrindinis
patiekalas – Kijevo stiliaus kotletas. Mėgaukitės maistu!”

„Nemaniau, kad kada nors cituosiu D. Medvedevą, tačiau tokia šių dienų realybė.  Jo
pašaipioje žinutėje nuskambėjo tas blogasis scenarijus, kuriam turime ruoštis. Deja, bet
Vašingtone ir toliau intensyviai siekiama pakeisti agresoriaus ir aukos naratyvą“, – sakė R.
Juknevičienė.

JAV pasirodo straipsniai, kuriuose  dėl karo kaltinama Ukraina ir buvęs Prezidentas Joe
Bidenas. Net Maidanas vertinamas kaip neteisėtas veiksmas, pripažįstama, kad Viktoras
Janukovyčius buvo tinkamas prezidentas. Visa tai vyksta šokiruojančių D. Trumpo 
administracijos sprendimų fone. Tie sprendimai jau turi poveikį visame pasaulyje.

Pasak R. Juknevičienės, mums jautriausia, kad USAID projektai sustabdyti laisvės nuo
Rusijos siekiančioms tautoms – baltarusiams, ukrianiečiams, moldavams, kartvelams ir
kitoms tautoms. Planuojama stabdyti „Voice of America“ ir „Laisvės radijo“ transliacijas.

„Neseniai lankiausi Sakartvele, kur „Laisvės radijas“ kartvelų kalba yra pagrindinis laisvo
žodžio kanalas prorusiško oligarcho užvaldytoje valstybėje. Tačiau labiausiai nuvilianti šio
ryto žinia iš Vašingtono yra ši – JAV planuoja atsisakyti savo lyderystės kariniu NATO lygiu.

Iki šiol visuomet SACEUR  (NATO’s Supreme Allied Commander Europe) vadovaudavo JAV
generolas (admirolas).  Politinis vadovavimas NATO buvo skirtas Europos arba Kanados
atstovams.
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Ką reikštų, jei ši žinia taptų tikrove? Anot R. Juknevičienės, tai reikštų, kad JAV atsisako
savo lyderystės NATO. Faktiškai atsitraukia nuo NATO. Akivaizdu, kodėl per SACEUR.
Todėl, kad jau pirmojoje D. Trumpo kadencijoje Kongresas narystės NATO klausimus
perėmė į savo rankas. JAV prezidentai negali vieni priimti sprendimo išeiti iš NATO.
Atitraukti savo generolus, sumažinti dalyvavimą karinėje NATO dalyje – gali.

„O tai ir yra NATO. Karinė galia šiame aljanse yra esmė“, – komentavo R. Juknevičienė.

Tokiame fone svarbiausiu klausimu tampa Europos Sąjungos ir plačiau, negu vien ES, visos
Europos gebėjimas per įmanomai greičiausią laiką sukurti reikalingus gynybinius
pajėgumus.

Kovo 19-oji įeis į ES istoriją kaip Europos Gynybinės sąjungos pradžia, nes buvo pristatytas
svarbus dokumentas, kaip ją kursime. Jį paruošė ir pristatė Lietuvos komisaras Andrius
Kubilius.

„Jau nuo tada, kai jam buvo paskirtas šis portfelis, supratom, kad tai ne tik pasitikėjimo
Lietuva klausimas, bet ir didžiulė atsakomybė. Tuo labiau tai aišku dabar, kai saugumo
situacija  Europoje darosi vis labiau dramatiška“, – kalbėjo R. Juknevičienė.

Pasak jos, Europos saugumo kontekste gyvename ir mes, Lietuva. Turime būti kaip niekada
stiprūs. Realybė nėra džiuginanti.

„Aš labiausiai rami dėl mūsų kariuomenės pasiryžimo ir gebėjimų.  Akivaizdu ir visi sutinka,
kad turime ją stiprinti, stiprinti, stiprinti. Svarbūs sprendimai daromi pasienio apsaugoje.
Tačiau man neramu, kad turime gana silpną ir tarpusavyje esminiais valstybės klausimais
nesutariančią valdančią koaliciją. Tai darosi pavojinga“, – sakė politikė.  – Perspėjome
anksčiau, kad prorusiškų veikėjų pakvietimas į valstybės valdymą yra didelė klaida. Ir ne
vien todėl. Neturiu priekaištų Krašto apsaugos ministrės Dovilės Šakalienės laikysenai ir
pasisakymams. Nežinau, kaip ten reikalai pačios ministerijos darbuose, bet linkiu geriausios
sėkmės. Tačiau tai, ką girdžiu iš premjero Gintauto Palucko, tai dažnai skamba kitaip, negu
ministrės pasisakymai. Tai yra labai blogai. Premjeras mano, kad jei žmonėms kasdien
sakysi „Nesureikšminkim“, tai karo ir nebus. Negalima žmonėms meluoti. Taip, kaip
nemeluoja socialdemokratė Danijos premjerė, kaip aiškiai vokiečiams kalba būsimas
kancleris krikščionis demokratas Friedrichas Merzas“.

Anot R. Juknevičienės, žmones reikia telkti, politines partijas reikia telkti, visus, kurie
sunkiai dirba dezinformacijos frontuose reikia telkti.  Deja, bet Prezidento Nausėdos
iniciatyvos gąsdinti LRT žurnalistus, kad jie bijotų kalbėti ir rašyti, yra pavojingos. Kai karo
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akivaizdoje valstybės vadovas žaidžia tokius žaidimus, yra nedovanotina. Tuo labiau kad
žaidžia vienoje smėlio dėžėje su visokiomis Janutienėm, Orlauskais ir Žemaitaičiais. Su tais,
kurie neslepia neapykantos padoriajai žiniasklaidai ir ypač nacionaliniam transliuotojui.

Taigi saugumas yra plačiau, negu tik kariuomenė.

„Stiprios kariuomenės neužteks, nei bus silpna politinė valdžia. O kol kas ji silpna. Deja. Tad
prisisekim saugos diržus ir tęskim savo šalies apsaugos darbus. Mes kiekvienas galim daug
padaryti. Bent jau neleisti nedaryti“, – apibendrino R. Juknevičienė.

 


